
اکنون  که  ســوالی  سیاسی:  گروه 
دوم  دور  در  انتخابــات  پایان  از  پس 
و مشخص شــدن نتایج بسیار مطرح 
 می شود این است که مجلس جدید از 

نظر سیاسی چه سمت و سویی دارد؟ 
نگاهی بــه ترکیب گروه  های سیاســی 
و تعــداد افــرادی کــه توانســته اند وارد 
پارلمان شــوند اولین نکتــه ای را که به ما 
یــادآوری  می کنــد این اســت که مجلس 
بعدی از مجلس فعلــی حداقل در موضوع 
موضع گیری  های سیاسی تندتر و بی پرواتر 
عمل خواهد کرد. نگاهی به افراد حاضر در 
این مجلس و سهم لیست  ها نشان  می دهد 
که وزن جبهــه پایداری و طرفداران آن در 
مجلس جدید بیشتر است و این یعنی آنان 

هستند که  می توانند تعیین کننده باشند.
امــا در عین حال نکته ای که وجود دارد 
و  می توانــد قابل تامل باشــد بحث ائتلاف 
نانوشته میان طیف قالیباف و اعتدالگرایان 
در مجلس جدید است. طبق آمارهایی که 
منتشــر شده اســت پایداری  ها توانسته اند 
حدودا 98 نفــر از نیروهای خــود را وارد 
مجلس دوازدهم کنند و این درحالیســت 
که تیم قالیباف فقط توانســته 74 کرسی 
را برای خود کند. اما نکته مهم اینجاســت 
که اصلاح طلبــان و اعتدالگرایــان در این 
مجلس صاحب 63 کرسی خواهند بود که 
نشــان  می دهد در فعل و انفعالات سیاسی 

فراکسیونی تاثیرگذار  می توانند باشند.
ضمــن آنکــه نبایــد از یــاد ببریم که 
ائتلاف  های پنهانی در مجلس امری محتوم 
اســت بنابراین  می شود این حدس و گمانه 
را مطــرح نمود کــه در مجلس جدید چه 
بسا ما شــاهد ائتلافی میان طیف قالیباف 
و افراد اعتدالی و حتی اصلاح طلب باشــیم. 
این درســت که اعتدالی  ها و اصلاح طلبان 
دل خوشی از قالیباف ندارند ولی چه کسی 
اســت که ندانــد در رقابت  های سیاســی 
معمــولا انتخاب بیــن بد و بدتر اســت و 
نمی تــوان آرمانی فکر و عمل کرد. در واقع 
 می توان اینگونه تاکید کرد که بعید نیست 
در برخی موضوعات حســاس و حیاتی که 
بناســت منافع دو گروه تامین شود طیف 
قالیباف و اعتدالگرایــان و اصلاح طلبان به 
دور از چشــم ناظران و رسانه  ها به ائتلافی 
برسند تا بتوانند طیف پایداری را در مجلس 

زمینگیر نمایند.
یکی از موضوعات حساســی که ممکن 
اســت چنین ائتلافی شــکل بگیرد بحث 
انتخاب رئیس مجلس است. طیف پایداری 
برای به زیر کشــیدن محمدباقر قالیباف از 

کرسی نخســت مجلس دورخیز کرده و به 
نظر  می رســد اگر رئیس فعلی مجلس وارد 
ائتلاف با طیف  های دیگر نشود باید ریاست 
خود را تقدیــم پایداری  ها کند که از منظر 
بســیاری از کارشناســان سیاسی از دست 
رفتن ریاســت قالیباف یعنی مرگ سیاسی 
وی. فلذا این نکته بســیار حساس و حیاتی 
اســت و احتمال فراوانی داده  می شــود که 
محمدباقــر قالیبــاف در ازای دادن برخی 
امتیازهــا به طیف اعتدالــی و اصلاح طلب 
مجلس با این طیف وارد ائتلافی استراتژیک 

و موقتی شود.
حــال اینکه اعتدالی  هــا و اصلاح طلبان 
مجلــس چــه امتیازهایــی  می تواننــد از 
قالیباف اخذ کنند بحثی چند بعدی اســت 
ولی در انتخــاب اعضای کمیســیون های 
مجلس دوازدهم و همچنین ریاســت این 
کمیسیون  ها قطعا این امتیازها  می تواند به 

کار اعتدالی  ها و اصلاح طلبان بیاید.
البته یک نکتــه را نبایــد از ذهن دور 
نگه داشــت و آن اینکه قطعــا پایداری  ها 
نیز در مجلس بیکار نمی نشــینند. آنان به 
مدد ابزارهایی کــه در اختیار دارند صدای 

رســا و بلندی دارنــد و  می توانند با جریان 
ســازی  های رسانه ای شرایط را به نفع خود 

تغییر دهند.
یکــی از موضوعاتی کــه طبیعتا برای 
این طیف مهم اســت بحث ریاست مجلس 
 می باشد. دو گمانه در این جا  می تواند مطرح 
باشد. گمانه نخست رقابت مستقیم و شدید 
با قالیبافی  ها و کســب کرســی ریاست به 
مدد حضور حداکثری و بازی  های رسانه ای. 
گمانه دوم هم این است که وارد یک معامله 
سیاسی با رئیس فعلی مجلس شوند. بدین 
شکل که قالیباف کرســی نخست پارلمان 
را حفظ کند ولی پایداری  ها ســایر اعضای 
هیات رئیسه را انتخاب نمایند و ثانیا، رئیس 
فعلی مجلس بایستی فرمانبردار این جریان 
باشــد و در تصمیم  های حساس و مهم یک 
چشم و گوشــش به امثال نبویان و حمید 
رسایی باشد تا براســاس منویات آنان گام 

بردارد. 
البته این نکته را باید لحاظ کنیم که در 
طول مجلس فعلی میان قالیبافی  ها و طیف 
جبهه پایــداری اصطــکاک فراوانی وجود 
داشــت و کار به زد و خوردهای رســانه ای 

شدید کشید. حتی بحث افشاگری  هایی که 
علیه محمد باقر قالیباف شــروع شد برخی 
معتقد بودند که زیر ســر جبهــه پایداری 
اســت تا وی را وادار کنند منویات آنان را 
بپذیرد. فلذا در این بخش  می توان اینگونه 
نتیجه گیری کرد کــه ائتلاف قالیبافی  ها با 
پایداری  ها ممکن اما بســیار بعید است. در 
واقــع باید گفت اگر چنین ائتلافی شــکل 
بگیرد از قالیباف فقط یک جســم مانده که 
هیچ قدرت تصمیم گیری نخواهد داشــت 
چرا که این در اصل پایداری  ها هســتند که 

او را مدیریت  می کنند.
پس به نظر  می رســد ائتــلاف قالیباف 
با اعتدالی  هــا و اصلاح طلبان مجلس بعید 
نیســت. در حال حاضر با توجه به شرایط 
موجود ایــن نکته جدی ترین گمانه به نظر 
 می رســد هرچند که در عالم سیاســت هر 
چیزی ممکن است و شاید در ادامه اتفاقاتی 
رخ دهد که شــاهد فعل و انفعالات دیگری 

در مجلس دوازدهم باشیم. 
مجلــس  فراکســیون های  وزن کشــی 
در تعییــن تکلیف رئیس مجلــس آینده 

تاثیرگذار خواهد بود.

گروه سیاسی- سید مجید حسینی: 
اسلامی  شــورای  مجلس  نمایندگان 
روز یکشــنبه با حضور در بهارستان 
پس از یک هفته تعطیلی و حضور در 
حوزه های انتخابیه و همچنین تبلیغات 
موارد  بررسی  به  انتخابات  مرحله دوم 

در دستور کار صحن علنی پرداختند.
در این جلســه بررســی لایحه مربوط 
به کاهش ســاعات کاری ادارات و افزایش 
تعطیلات پایان هفته،  رسیدگی به گزارش 
کمیســیون اقتصادی دربــاره طرح اصلاح 
برخــی از احکام مالیاتی،  بررســی گزارش 
کمیســیون اقتصادی درباره لایحه توسعه 
منطقه آزاد تجاری-صنعتی گیلان )انزلی( 

و... مورد بررسی قرار گرفت.
مصوبات مجلس

جهت تامین نظر شورای نگهبان لایحه 
موافقتنامــه همکاری های امنیتی و نظامی 
بین دولت جمهوری اسلامی ایران و دولت 

جمهوری قرقیزستان را اصلاح کردند.
در بخش دیگــری از جلســه، ایرادات 
شــورای نگهبــان در لایحــه موافقتنامه 
تاسیس و چهارچوب فعالیت مراکز فرهنگی 
بین دولت جمهوری اسلامی ایران و دولت 

فدراسیون روسیه رفع و لایحه اصلاح شد.
همچنین گــزارش کمیســیون امنیت 
ملی و سیاســت خارجی در مــورد لایحه 
موافقتنامــه همــکاری در حــوزه امنیت 
اســلامی  بیــن دولت جمهوری  اطلاعات 
ایران و دولت فدراســیون روسیه را بررسی 
و بــه منظور تامین نظر شــورای نگهبان با 
اصلاحــات صــورت گرفتــه در این لایحه 

موافقت شد.
درباره  اقتصــادی  کمیســیون  گزارش 
لایحه توسعه منطقه آزاد تجاری- صنعتی 
گیــلان )انزلــی( را به منظــور تامین نظر 
شــورای نگهبان بررسی کرده و درنهایت با 
اصلاحــات صورت گرفتــه در این لایحه از 

سوی کمیسیون مخالفت کردند.
عبدالرضــا مصــری کــه اداره جلســه 
علنی مجلس شورای اســلامی را بر عهده 
داشــت اعلام کرد که ایــن لایحه بار دیگر 

بــه کمیســیون اقتصادی بــاز می گردد تا 
اصلاحات لازم در آن صورت گیرد.

در جریان بررســی گزارش کمیســیون 
اقتصادی درباره طرح اصلاح برخی از احکام 
مالیاتی جهت تسهیل فعالیت های اقتصادی 
کشــور در ســال جهش تولید با مشارکت 
مردم، نمایندگان با ۱44 رای موافق کلیات 

این طرح را به تصویب رساندند.
نماینــدگان بعد از تصویــب کلیات این 
طرح وارد بررسی جزییات این طرح شدند 
و با توجه به طرح ابهاماتی، رئیس جلســه 
گفت که طرح برای بررسی بیشتر و اعمال 
اصلاحات به کمیســیون اقتصــادی ارجاع 

می شود.
نمایندگان مجلس همچنین روز یکشنبه 
وارد بررسی لایحه مربوط به کاهش ساعت 
کاری ادارات و افزایــش تعطیلی آخر هفته 

شدند ولی  هیچ موردی را مصوب نکردند.
لازم بــه ذکر اســت که کلیــات لایحه 
اصلاح مــاده 87 قانــون مدیریت خدمات 
کشوری درباره کاهش ساعات کاری ادارات 
و افزایــش تعطیــلات پایان هفته، ســال 
گذشــته به تصویب مجلس رسیده بود که 
امروز نمایندگان مجلس در جلســه علنی 

وارد بررسی جزئیات آن شدند.
دولت در لایحه خود پیشنهاد کرده بود 
که ســاعت کاری به 4۲ و نیم ساعت تغییر 
یابــد و همچنین تعطیلات پایان هفته را ۲ 
روز تعیین کرده بود، اما روز مشــخصی در 

لایحه نیامده بود.
اما مجلس هنوز مصوبه ای درباره کاهش 
ســاعت کاری ادارات و افزایــش تعطیلات 
پایان هفته نداشــته است و این موضوع در 
جلسات بعدی مجلس تعیین تکلیف خواهد 

شد.
مخالفان و موافقان تعطیلی شنبه ها 

چه گفتند؟
نماینــدگان مجلس شــورای اســلامی 
در جریان جلســه علنی روز یکشنبه وارد 
بررســی جزئیات لایحه اصــلاح ماده 87 
قانون مدیریت خدمات کشوری موسوم به 

افزایش تعطیلی آخر هفته شدند.

در جریان بررســی جزئیات این لایحه 
محمدتقی نقدعلی پیشــنهاد بازگشــت به 

اصل لایحه را مطرح کرد.
وی تاکید داشــت: در شرایطی که شعار 
سال رشد تولید می باشد و این امر مستلزم 
کار و فعالیت بیشتری است کاهش ساعات 
کاری و افزایش تعطیلات توجیهی ندارد. از 
سویی دیگر با تعطیلی شنبه ها عملا کشور 
از پنج شــنبه ظهر تعطیل می شــود و روز 
جمعه که مخصوص عبادات و اعمال دینی 

است تحت تاثیر قرار می گیرد.
محمد وحیدی در مخالفت با پیشــنهاد 
بازگشت به اصل بیان کرد: افزایش تعطیلات 
منجر به افزایش بهره وری خواهد شد. اگر ما 
به جای پنج شــنبه تعطیلی را به روز شنبه 
ببریم میزان خســارت اقتصادی در هفته تا 
۱۰ میلیارد دلار در ســال کاهش می یابد. 
بسیاری از کشورها به بازار بین الملل توجه 
ویــژه ای دارند بــا تعطیلی روز شــنبه نیز 
روزهای کاری ما بــا جامعه جهانی تطابق 
بیشــتری خواهد داد. از ســوی دیگر نظام 
بانکی و برخی از دســتگاه های خدماتی نیز 
می توانند از این تعطیلات بهره مند شــوند. 
براساس اصلاحات صورت گرفته روز شنبه 

و روز جمعه تعطیل اعلام خواهد شد.
متفکرآزاد به عنوان موافق این بند بیان 
کرد: براساس لایحه ای که دولت به مجلس 
شورای اســلامی ارائه کرد ســاعت کاری 
چهار ســاعت در هفته و روزهای کاری به 
پنــج روز کاهش می یابــد. در لایحه دولت 
گفته نشــده بود که چه روزی تعطیل شود 
اما در مصوبه کمیســیون ذکر شده که روز 
تعطیلی شــنبه باشد بهتر است که با توجه 
به بحث های کارشناسی که این موضوع نیاز 
دارد تصمیم گیری درخصوص روز تعطیلی 
به دولت سپرده شود تا کارشناسان بتوانند 
به شکل مفصل این موضوع را بررسی کنند 
و از سوی دیگر شأن اجرای این کار برعهده 
دولت می باشــد؛ نباید به صورت سریع در 
این زمینه تصمیم گیری شــود شاید دولت 
تصمیم بگیرد مدتی آزمایشی روز تعطیلی 

را تعیین کند.
وی افــزود: مباحث اقتصادی و فرهنگی 
زیادی در ایــن زمینه وجود دارد و تصمیم 
مجلس شورای اســلامی می تواند التهابات 
اجتماعــی به دنبال داشــته باشــد. لازم 
اســت که بحث کارشناســی در این زمینه 
صورت گیرد و لذا بهتر است تصمیم گیری 
درخصــوص روز تعطیلی به دولت ســپرده 

شود.
حسین گودرزی ســخنگوی کمیسیون 
اجتماعی مجلس شــورای اســلامی نیز در 
مخالفــت با پیشــنهاد بازگشــت به اصل 
لایحه بیان کرد: بار گذشــته که این لایحه 
به کمیســیون ارجاع شــد بر این موضوع 
تاکید شــد که چرا روز تعطیلی در گزارش 
کمیسیون تعیین نشده است. از سوی دیگر 
اگر به اصــل لایحه بازگردیم اصلاحاتی که 

کمیســیون انجام داده همگی کنار می رود. 
ما مشمولان قانون کار یعنی کارگران را نیز 
اضافه کردیم تا در حق آنها اجحافی صورت 
نگیرد. از سویی دیگر ما ساعت کاری را 4۰ 
ساعت در هفته تعیین کردیم. کشور ما جزو 
3۰ کشوری است که بالاترین ساعت کار را 
در هفته دارد و باید به این سمت برویم که 

ساعت کاری را کاهش دهیم.
نماینده دولت پیرامون پیشنهاد بازگشت 
به اصل لایحه بیــان کرد: این لایحه دولت 
در خصوص تعطیلی پایان هفته پنج ویژگی 
دارد اول این کــه در تمام شهرســتان ها و 
مراکز اســتان ها مانند تهران روز پنج شنبه 
تعطیل شود. البته ما فقط یک روز تعطیل 
رسمی داریم و آن هم روز جمعه است بلکه 
فقط خدمات رســانی اداری به مردم در روز 
پنج شــنبه وجود ندارد وگرنــه بانک ها بر 
مراکز خدماتی و ســایر بخش ها به خدمات 
خود ادامه خواهند داد. دولت خدمت رسانی 
به مردم را در پنج روز یعنی از روز شــنبه 
تا چهارشــنبه تعریف کرده است و صرفا در 
نداریم.  اداری  روز پنج شنبه خدمات رسانی 
یکــی دیگر از ویژگی  لایحه این اســت که 
تقویم آموزشی در اختیار دولت قرار گرفته 
اســت و در مناطق سردسیر دولت می تواند 
۱۰ روز زودتر مدارس را بازگشــایی کند و 
به دولت اجازه داده شــده اســت در مواقع 
بحرانی و اضطراری مانند اپیدمی و آلودگی 
هوا به مدت 4۲.۵ ســاعت در هفته ساعات 
اداری را تنظیم کنند. از ســویی دیگر باید 
به این نکته توجه داشــت هر آنچه ساعت 
کاری افزایش پیــدا کند به معنای افزایش 
بهره وری نیســت بلکه باید اقتصاد فرهنگ 

و اقتصاد گردشگری را نیز در نظر گرفت.
درنهایت نمایندگان با پیشنهاد بازگشت 
به اصل لایحه دولــت مخالفت کردند و به 
بررسی ادامه پیشــنهادات در جزئیات این 

لایحه پرداختند.
در همیــن ارتباط عباس گــودرزی در 
تذکری یادآور شد که در مصوبه کمیسیون 
اجتماعی ذکر شده بود که روز تعطیلی در 
لایحه دولت پنج شــنبه ها باشــد اما بعد از 
جلسه کمیسیون و در حاشیه صحن با جمع 
امضاء از نمایندگان روز تعطیلی را به شنبه 
انتقال داده اند که این خلاف آیین نامه است.
همچنین ۲  نماینــده دیگر مجلس در 
تذکراتی بیان کردند که لایحه موســوم به 
کاهش ســاعت کار ادارات بــار مالی برای 
دولت دارد و مورد ایراد شورای نگهبان واقع 
می شود. در جلســه علنی  امروز درخواست 
اعمال مــاده ۱۰۰ آیین نامه داخلی مجلس 
مربوط به بررسی با اولویت  طرح استفساریه 
بنــد )۲۵( ماده 3۲ قانون انتخابات مجلس 

بررسی و تصویب شد.
ســپس مجلــس وارد بررســی کلیات 
این طرح شــد که با توجــه به تصویب آن 
 بررســی جزییات در دســتور قــرار گرفت 

و تصویب شد.

»مردمسالاری«ازلابیهایپشتپردهانتخابرئیسمجلسآیندهگزارشمیدهد

احتمال ائتلاف قالیباف با اعتدالی ها 

ناتوانیمجلسمقابلمصوبهروزتعطیلکشور

رهبرانقلاب:
بهبرکتشهادتسردارزاهدی

عظمتجمهوریاسلامیایرانظاهرشد

رهبــر معظم انقــلاب در دیدار با خانواده ســردار محمدرضا زاهدی اظهار 
داشــتند: با شهادت سردار زاهدی عظمت جمهوری اسلامی ایران ظاهر شد و 

همه اینها به برکت شهادت ایشان بود.
مهدی فضائلی عضو دفتر حفظ و نشر آثار رهبر انقلاب در مطلبی در فضای 
مجازی نوشت: رهبر انقلاب پس از نماز ظهر و عصر امروز و در دیدار با خانواده 
 شــهید زاهدی، همزمان با چهلمین روز شهادت این شهید فرمودند: شهادت 

شهید زاهدی موجب پیامدهای با ارزش و با اهمیتی شد.
مهــدی فضائلی ادامه داد: ایشــان در این دیدار عنــوان کردند که عظمت 

جمهوری اسلامی ایران ظاهر شد و همه اینها به برکت شهادت ایشان بود.
وی یادآورشد: رهبر انقلاب همچنین بیان کردند که او به دست اشقی الخلایق 

به شهادت رسید.
گفتنی است، حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب، ) ۱6 فروردین 
۱4۰3(  بر پیکر هفت شــهید راه قــدس، »محمدرضا زاهدی«، »محمدهادی 
حاجی رحیمی«، »حســین امان اللهی«، »ســید مهدی جلادتی«، »محسن 

صداقت«، »علی آقا بابایی« و »سید علی صالحی روزبهانی« نماز اقامه کردند.

تشریحجزئیاتتقسیمتهران
به2بخششرقیوغربی

حسینی معاون پارلمانی رئیس جمهوری گفت: این مسئله هم شرق و غرب 
استان تهران را در برمی گیرد و هم در خصوص کرمان و سیستان و بلوچستان 
مطرح است. قرار شد وقتی همه این ها نهایی شد ان شاالله اعلام شود و به صورت 

لایحه در اختیار مجلس قرار گیرد.
وی افزود: البتــه خود نمایندگان هم طرح هایــی دارند، مثلا در خصوص 
سیستان و بلوچســتان یک طرحی مطرح است که بعید است در ابن مجلس 
فرصت طرح آن به وجود بیاید، اما اگر مطرح شود می شود در موردش اظهارنظر 

کرد.
وی ادامه داد: ما فکر می کنیم باید در مورد همه این ها یکجا تصمیم گرفته 
شــود، البته بعضی چیز ها هســت که نیازی به مجلس نــدارد. مثلا بعضی از 
بخش ها می خواهند شهرستان یا بعضی از فرمانداری ها می خواهند فرمانداری 

ویژه شوند این ها را دولت تصمیم می گیرد.
حســینی خاطرنشــان کرد: به هر حال، چون این مسائل حساسیت های 

اجتماعی هم دارد باید یکجا مشخص و نهایی شود.
وی درباره مزیت های تقسیم تهران به ۲ استان شرقی و غربی گفت: جمعیت 
تهران یک جمعیت فوق العاده ای اســت و رسیدگی به شهر های اطراف تهران 
باید با جدیت بیشتری باشد چراکه مسائل خاص اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی 

و گاهی اوقات امنیتی دارند.
معاون پارلمانی رئیس جمهوری بیان کرد: در برخی از مناطق اتباع تعدادشان 
زیاد است و نیاز دارد تشکیلات قوی تری داشته باشیم و خدمت رسانی قوی تری 
به مردم انجام شــود. از این جهت مدت ها این بحــث مطرح بوده که این کار 

صورت گیرد.
وی یادآور شــد: الان هم برخی ادارات کل تهران، مختص خود تهران است 
و برای شهرســتان اصلا ادارات کل جدا اســت چراکه اقتضا می کند این گونه 
باشد. به نظر می رســد در اصل این قضیه شک و تردیدی نباشد ممکن است 
در جزئیات اختلافاتی باشد در مورد آن ها هم هرچه تصمیم نهایی باشد، باید 

همه تابع قانون باشیم.

نیمیازترافیکمصرفیمردمداخلی
ونیمدیگرخارجیاست

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات می گوید: ترافیک داخل کشور روز به روز 
در حال افزایش اســت و اکنون تقریباً نیمی از ترافیک مصرفی مردم ترافیک 

داخلی و نیم دیگر خارجی است.
عیســی زارع پور در گفت وگو با شــفقنا درباره افزایش پهنای باند اینترنت 
کشــور از زمان آغاز دولت سیزدهم تاکنون، بیان کرد: در حال حاضر بیش از 
دو برابر نیاز کشور پهنای باند تأمین شده و پهنای باند نسبت به ابتدای دولت 

سیزدهم تقریباً دو برابر شده است.
زارع پــور درخصوص اینکه در حال حاضــر چند درصد از ترافیک اینترنت 
کشــور داخلی و چند درصد خارجی است، گفت: ترافیک داخل کشور روز به 
روز در حال افزایش است و اکنون تقریباً نیمی از ترافیک مصرفی مردم ترافیک 

داخلی و نیم دیگر خارجی است.
وی درباره اینکه وعده افزایش 3۰ درصدی سرعت اینترنت اپراتورها تا چه 
میزان به هدف نزدیک شده است؟ بیان کرد: این موضوع در حال پیگیری است 
و ســازمان تنظیم مقررات به زودی نشستی برگزار می کند و از سایت رونمایی 
خواهد کرد که هر دو هفته یک بار سرعت هر اپراتور را نشان می دهد تا مردم 
ببینند که وضعیت سرعت به چه شکل است، اگر اپراتورها به تعهدات خود عمل 

کنند فبهاالمراد و اگر عمل نکند حتماً جریمه خواهند شد.
زارع پور در پاســخ به این پرســش که به عنوان وزیر ارتباطات از عملکرد 
اپراتور در زمینه افزایش ســرعت اینترنت راضی هستید؟ گفت: بله، کار خوب 

جلو می رود.

باباندهایفضایمجازیکهآسیبهایاجتماعیرا
تعمیقمیدهند،برخوردمیکنیم

وزیر کشور گفت: بسیاری تلاش دارند به شکل های مختلف از فضای مجازی 
برای ترویج آسیب های اجتماعی استفاده کنند که باید مانع این امر شویم. باید 
با باندها و جریاناتی که تلاش می کنند این آسیب ها را تعمیق ببخشند مقابله 

و جلوگیری کنیم.
احمد وحیدی در گفت وگو با شفقنا درباره اقدامات و برنامه های در دستور 
کار برای رفع و کاهش آســیب های اجتماعی بیان کــرد: همانطور که رئیس 
جمهور تأکید کردند و دغدغه رهبر معظم انقلاب و همه دلسوزان کشور هست، 
به مسایل مربوط به آسیب های اجتماعی توجه ویژه ای می شود و در جهت رفع 

یا کاهش آنها در حرکت هستیم.
وی ادامه داد: بخش زیادی از آسیب های اجتماعی ناشی از فرهنگ وارداتی 
و شیوه ها و سبک زندگی غیر بومی و غیر سنتی ماست که به جامعه تحمیل 
و حادث شده و باید بگویم که این مسایل به عنوان بسترساز و زمینه ساز این 

آسیب های اجتماعی عمل کردند.
وحیدی گفت: دلایل مختلفی برای بروز این آسیب های اجتماعی وجود دارد 
که باید اولاً ســعی کنیم آن مســاله را از ریشه و اساس حل و فصل کنیم که 
بخش مهمی مربوط به سبک زندگی است. سبک زندگی ایرانی اسلامی باید با 
انواع سبک های وارداتی جا به جا شود؛ به عبارت دیگر باید سبک زندگی ایرانی 
که خانواده محور و مبتنی بر هنجارهای اخلاقی است، جایگزین انواع سبک های 
وارداتی شــود. وی اظهار داشــت: در ضمن اینکه باید به علت ها توجه کنیم و 
دلایل را حل و فصل کنیم که بخشــی مربوط به کــج کارکردهای فرهنگی، 
اجتماعی و اقتصادی اســت که بعضاَ این آسیب ها را موجب می شود و باید به 
این مســایل اساسی توجه کنیم. بسیاری تلاش دارند به شکل های مختلف از 
فضای مجازی برای ترویج آسیب های اجتماعی استفاده کنند که باید مانع این 
امر شــویم. باید با باندها و جریاناتی که تلاش می کنند این آسیب ها را تعمیق 

ببخشند مقابله و جلوگیری کنیم.

رهبری

دولت

اعطایدرجهسرلشکریشهیدزاهدی
بهخانوادهوی

درجه سرلشکری شــهید محمدرضا زاهدی به خانواده 
آن شهید اهدا شد.

به گزارش ایسنا، امیر سرتیپ عزیز نصیرزاده جانشین 
رئیــس ســتاد کل نیروهای مســلح با حضــور در منزل 
سردار سرلشکر پاسدار شهید »محمدرضا زاهدی« درجه 

سرلشکری شهید زاهدی را به خانواده ایشان اعطا کرد.
پیشــنهاد اعطای این درجه به پاس عمری مجاهدت و 
تلاش بی وقفه ی شــهید زاهدی در جهت حفظ امنیت و 
اقتدار ایران اسلامی از سوی سردار سرلشکر پاسدار »محمد 
باقری« رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح مطرح و با تأیید 

حضرت امام خامنه ای به خانواده ایشان اعطا شد.
در جنایت حمله موشکی هواپیماهای رژیم صهیونیستی 
در ۱3 فروردین ماه ۱4۰3 به بخش کنســولی ســفارت 
جمهوری اسلامی ایران در دمشق ، سرداران رشید مدافع 
حرم سرتیپ پاســدار محمدرضا زاهدی و سرتیپ پاسدار 
محمدهادی حاجی رحیمی از فرماندهان، پیشکســوتان و 
جانبازان ســرافراز دفاع مقدس و مستشاران نظامی ارشد 
ایران در سوریه و ۵ نفر از مستشاران و افسران همراه آنان 
به نام های حسین امان اللهی، سیدمهدی جلالتی، محسن 
صداقت، علی آقابابایی و ســیدعباس صالحی روزبهانی به 

فیض عظیم شهادت نائل آمدند. 

بایدبافرهنگسازیوروشهای
ایجابیسبکزندگیایرانی-اسلامی

رابهخانوادههاآموزشدهیم
رئیس ســتاد و معاون هماهنگ کننده ارتش در بازدید 
از اداره عقیدتی سیاسی ســتاد آجا گفت: باید با فرهنگ 
ســازی و روش های ایجابی، روش صحیح زندگی براساس 
الگوی سبک زندگی ایرانی- اسلامی را به خانواده ها و بویژه 

جوانان آموزش دهیم.
به گزارش ایلنا، امیر دریادار حبیب الله ســیاری، رئیس 
ســتاد و معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری اسلامی 
ایران صبح امروز )شنبه( در بازدید از اداره عقیدتی سیاسی 
ســتاد ارتش ضمن تقدیر از فعالیت های متنوع و اثربخش 
ایــن اداره در حوزه های مختلف، گفت: یکی از محاســن 
گزارش ارائه عملکرد اداره عقیدتی سیاســی ستاد ارتش، 
مشــخص کردن درصد رشد اســت و این باعث می شود 

ضعف های گذشته شناسایی و برطرف شود.
دریادار ســیاری در ادامه کیفیت در اجرای برنامه ها را 
نسبت به کمیت آن مهم تر دانست و افزود: کیفیت کارها 
در اثربخشی آنها مشخص می شود و الحمدلله اداره عقیدتی 
سیاسی ستاد ارتش اقدامات اثربخش زیادی انجام داده که 

لازم است همچنان تداوم یافته و ارتقاء یابد.
رئیس ستاد و معاون هماهنگ کننده ارتش در ادامه با 
اشاره به اهمیت و جایگاه اداره عقیدتی سیاسی ستاد آجا، 
گفت: این اداره جایگاه مهمی در ســتاد ارتش دارد چراکه 
ســتاد ارتش دارای جایگاه استراتژیکی است که باید برای 
فرمانده محترم کل ارتش تصمیم سازی کند و همانگونه که 
ســتاد ارتش باید الگو و نمونه باشد، اداره عقیدتی سیاسی 

این ستاد نیز باید الگو و نمونه باشد.
دریادار ســیاری ادامه داد: خوشــبختانه اداره عقیدتی 
سیاســی ســتاد ارتش با توجه به نفرات جوان و با تجربه 
و تلاش هــای اثربخشــی که داشــته دارای رونــد رو به 
رشدی است و در حوزه های مختلف ماموریتی خود بویژه 
فعالیت های فرهنگی رسانه ای و حوزه خانواده ها عملکرد 

موفقی داشته است.
وی با بیان اینکه تغییر سبک زندگی یکی از برنامه های 
اصلی دشمن در حوزه جنگ نرم است، گفت: باید با فرهنگ 
ســازی و روش های ایجابی، روش صحیح زندگی براساس 
الگوی ســبک زندگی ایرانی- اســلامی را به خانواده ها و 
بویژه جوانان آموزش دهیم و بــا ارائه برنامه های پرمحتوا 
و اثربخش برای خانواده هــا و فرزندان عزیزمان، در مقابل 

حملات نرم دشمن ایستادگی کنیم.

برایاجرایانتخاباتالکترونیک
ریاستجمهوریآمادگیداریم

فرماندار تهران گفت: قانون جدید انتخابات نقش بسزایی 
در تسهیل گری فرآیند اخذ رای داشت.

به گزارش ایسنا، احمد قیومی معاون استاندار و فرماندار 
مرکز حوزه انتخابیه تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشــهر 
و پردیــس در یک گفت وگوی تلویزیونی با اشــاره به روند 
برگــزاری انتخابات مجلس شــورای اســلامی در دور دوم 
اظهار داشــت: با تدابیری که از ســال گذشته انجام شد و 
دســتورالعمل های وزارت کشور به این سمت رفتیم تا یک 
انتخابات ســهل و آسان و پرنشاطی را در پایتخت به عنوان 
بزرگترین حوزه انتخابیه کشــور اجرا کنیــم. وی در ادامه 
گفت: 4محــور اصلی مدنظر مقام  معظم رهبری با توجه به 
تمام الکترونیک برگزار شــدن انتخابات کاملا انجام شد. در 
پیش ثبت نام با توجه به ثبت نام الکترونیک موقعیت خوبی 
حاصل شــد که شــاهد ثبت نام ۱۱هزار نفر فقط در حوزه 
انتخابیــه پایتخت بودیم که از این تعــداد ۵ هزار نفر ثبت 
نــام خود را بــه طور کامل تکمیل کردنــد و پس از آن در 
بخش تایید صلاحیت ها در هیات اجرایی و شورای نگهبان، 
3هزار و پانصد نفر فقط در پایتخت تایید صلاحیت شــدند. 
فرماندار تهران همچنین افزود: تعداد تایید صلاحیت شدگان 
مجلس شورای اسلامی قریب به 3برابر دوره های پیشین بود 
که به 7۰ درصد رســید. با توجه به قانون جدید انتخابات، 
تسهیل خوبی اجرایی شد و مردم می توانستند با  ۵مدرک 
رای بدهند، این یک اتفاق و تحولی بســیار بزرگ است که 
سلامت و مشارکت در انتخابات را بیشتر می کند. انتخابات 
۱۱اسفندماه با مشارکت ۲6درصدی به اتمام رسید و از 3۰ 
نفر نامزد مجلس فقط  ۱4نفر توانستند راهی مجلس شوند 
و  ۱6نفــر رقابت خــود را در دور دوم ادامه دهند. فرماندار 
مرکــز حوزه انتخابیه با توجه به اهمیت پردازش صندوق ها 
برای جلوگیری از رخ دادن مشکلات فنی، مطرح کرد: برای 
استفاده از صندوق های تمام الکترونیک به دلیل گستردگی 
پایتخت احتیاط می کردیم ضمن اینکه به زیرســاخت هایی 
چــون فیبر نوری نیز نیاز داشــت، در همین راســتا بیش 
از ۱۰۰نقطــه تهــران به فیبر نوری متصل شــد، حتی در 
روستاهای اطراف تهران که جز حوزه های انتخابیه فرعی به 
حساب می آید، اتصال به فیبرنوری انجام شد. قیومی با اشاره 
به تعداد صندوق های اخذ رای تمام  الکترونیک در هرشعبه 
تاکید کرد: در هر شــعبه حداقل ۲صندوق تمام الکترونیک 
رای مستقر شد که با توجه به حجم بالای برخی شعبه های 
رای این تعداد به 6صندوق تمام الکترونیک افزایش یافت، به 
عنوان نمونه در شعبه حسینیه ارشاد بیشترین صندوق اخذ 
رای استقرار یافت.  بیش از ۱۲ هزار دستگاه تمام الکترونیک 
با کمک تیم های اجرایی و مردم در شــعب اخذ رای آماده 
اجرای انتخابات مجلس شورای اســلامی در دور دوم شد، 
مردم پایتخت نیز همپای مسئولان اجرایی در هرشعبه پای 
کار انقلاب بودند و در این تحول بزرگ سهیم و دخیل بودند.

دفاعی

انتخابات
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